
Oświadczenie złożone 
przez senatora Eryka Smulewicza 

Oświadczenie skierowane do ministra środowiska Macieja Nowickiego 

Szanowny Panie Ministrze! 

W nawiązaniu do wystąpienia wójta gminy Radzanowo w powiecie płockim przedstawiam Panu 
Ministrowi problem tejże gminy dotyczący pozyskania dotacji UE na budowę sieci kanalizacji 
dla ścieków komunalnych. Zwracam się też z pytaniem, ilu gmin w naszym kraju może dotyczyć 
podobny problem i czy w związku z tym nie byłyby zasadne zmiany w wytycznych i innych 
przepisach regulujących kryteria przyznawania dofinansowania w ramach programów 
operacyjnych w perspektywie finansowej na lata 2007-2013. 

Przedmiotowa gmina uzyskała pozwolenie na budowę sieci kanalizacji dla jednej 
z miejscowości leżących na jej terenie, wraz z kolektorem, grawitacyjnym i tłocznym, do 
końcówki sieci kanalizacji dla pobliskiego miasta Płocka. Kosztorys przedsięwzięcia trzykrotnie 
przewyższa możliwą do uzyskania dotację w ramach PROW na lata 2007-2013. Innym 
proponowanym przez władze gminy rozwiązaniem jest pozyskanie dofinansowania w ramach 
programu RPO. Jednak warunkiem wystąpienia z wnioskiem do RPO jest wpisanie tego terenu 
do Krajowego Programu Oczyszczania Ścieków Komunalnych jako aglomeracji, z wyłączeniem 
obszarów wspieranych w ramach PROW. Z uwagi na zbyt wygórowane wskaźniki, to jest 
2 tysiące RLM i stu dwudziestu mieszkańców na 1 km sieci, w tej chwili to rozwiązanie nie jest 
dla przedmiotowej gminy możliwe. Wymienione warunki znajdują się w rozporządzeniu 
ministra środowiska z dnia 22 grudnia 2004 r. w sprawie sposobu wyznaczania obszaru 
i granic aglomeracji, zamieszczonym w "Dzienniku Ustaw" z dnia 30 grudnia 2004 r. Według 
przedstawicieli przedmiotowej gminy do przyjęcia byłyby wskaźniki w granicach 1,5 tysiąca 
RLM i od sześćdziesięciu do osiemdziesięciu mieszkańców na 1 km sieci. 
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